
betreft: bereikbaarheid TivoliVredenburg voor minder-validen

Geachte leden van de Gemeenteraad, 

Met enige regelmaat bezoeken wij concerten in TivoliVredenburg. Wij gaan dan altijd 
met mijn vader. Hij is 91 jaar, blind en loopt door de artrose zeer krom (hij is ook nog 
verregaand doof). Doordat hij een beperkte mobiliteit heeft is hij aangewezen op een 
rolstoel en moeten wij met de auto naar TivoliVredenburg. Mijn vader beschikt over een 
invalidenparkeerkaart.
En iedere keer verbaas ik mij over de slechte parkeervoorzieningen voor minder-validen 
bij Vredenburg; er zijn gewoon geen parkeervoorzieningen. Op uw website verwijst u 
naar een enkel parkeervak in de nauwe straatjes aan de overkant van Vredenburg in wijk 
C.
En iedere keer denk ik, ik schrijf toch eens een briefje, en ieder keer laat ik dat weer 
zitten. Tot nu, tot ik een fikse boete van de gemeente Utrecht heb gekregen.

Elke keer als we Vredenburg bezoeken moeten we maar weer afwachten of we de auto 
goed en veilig kwijt kunnen. Parkeergarages zijn geen geschikte oplossing voor een 
oudere man in een rolstoel. De enige plekken die in aanmerking komen zijn de 
invalidenparkeerplaatsen op de Mariaplaats. Dit zijn er slechts vier voor de hele 
binnenstad van Utrecht! Aangelegd op een zeer drukke straat, onoverzichtelijk met 
aanrijden, gevaarlijk met achteruit in parkeren over een stoeprand waarbij je moet 
oppassen voor fietsers en wandelaars, weinig plaats om de rolstoel in elkaar te zetten (de 
achterklep kan vaak net open) en weinig plaats om de rolstoel zo op te stellen dat mijn 
vader in de rolstoel kan plaats nemen zonder hinder voor anderen te zijn. En dan hebben 
we ook nog problemen met de autoportieren, die kunnen beperkt open omdat er 
lantaarn- en parkeerpalen staan. Vaak staan hier ook nog fietsen tegen. Ooit heeft 
iemand deze parkeerplekken op het smalste stukje trottoir aan de Mariaplaats gepland.
Omdat de te kleine vakken op het trottoir minimaal zijn aangegeven, staan de auto’s 
vaak buiten de vakken. Wat de overzichtelijkheid tijdens het aanrijden en het achteruit 
inparkeren er niet makkelijker op maakt. Je moet op het smalle stukje trottoir goed 
opletten dat je geen botsing met wandelaars en kleine kinderen veroorzaakt.

Het zijn de slechtste invalidenparkeerplaatsen die we tegengekomen zijn in al die jaren. 
Amsterdam (concertgebouw of het muziektheater), of de grote plaatsen in het 
buitenland hebben veel betere voorzieningen weten wij uit ervaring.
Ik vind het echt verbazingwekkend dat de gemeente Utrecht voor miljoenen een sloot 
aanlegt in de Catharijnesingel, voor miljoenen Vredenburg verbouwd en niet denkt aan 
parkeervoorzieningen voor minder-validen. Los van de routing in het gebouw voor 
minder-validen naar de Hertz-zaal, hulde aan de vrijwilligers trouwens.



En zo moet ik iedere keer als wij naar een concert gaan op de Mariaplaats een keuze uit 
veel kwaden maken voor het parkeren. En dat is als het kan op een 
invalidenparkeerplaats op de Mariaplaats, en als dat niet veilig kan of als ze allemaal 
bezet zijn op het ruimere trottoir in de buurt van de invalidenparkeerplaatsen. 
Zo ook op zondag 22 december toen wij naar het Weihnachts-Oratorium gingen. Op 
deze hele drukke koopzondag waren de invalidenparkeerplaatsen bezet en heb ik ook in 
verband met de grote verkeersdrukte moeten besluiten om de auto te parkeren voor de 
invalideparkeerplaatsen. Op een gedeelte waar het trottoir ruim is, de autoportieren 
volledig open kunnen en de rolstoel makkelijk in elkaar gezet kan worden. Een veilige 
plek waar wij niemand in de weg stonden. Een ambtenaar heeft toch een boete (sorry, 
aankondiging van een beschikking) uitgedeeld van € 104,00.

Ik heb beroep aangetekend bij de officier van justitie. Maar wat nu? Niet meer met mijn 
vader naar de concerten gaan, hem thuis laten zitten zodat hij daar verder aan zijn 
participatie in de samenleving kan werken? Het was niet de eerste keer dat wij niet op de 
invalidenparkeerplaatsen terecht konden, en het zal ook niet de laatste keer zijn. Tenzij 
we niet meer gaan, dan is het probleem opgelost.

Andere antwoorden op de vraag “wat nu?” zouden kunnen zijn; ruime en goed 
toegankelijke parkeervoorziening voor minder-validen bij TivoliVredenburg. Daarnaast 
zouden er meer en betere (ruimer en toegankelijker) parkeervoorzieningen voor minder-
validen op de Mariaplaats kunnen komen. Daar zouden bijvoorbeeld de oplaadpalen 
voor electrische auto’s aan opgeofferd kunnen worden, elektriciteit kan je ook buiten het 
centrum tanken.

Mijn vraag aan de gemeente Utrecht is of zij bereid is om zich in te zetten voor beter 
parkeervoorzieningen voor minder-validen bezoekers van TivoliVredenburg?

Ik ben gaarne bereid om mijn brief mondeling toe te lichten.

Ik stuur ook een brief hierover naar TivoliVredenburg.

met vriendelijke groeten,

Kees Wollenstein.


